
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 10507
2.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Ο. Κεφαλογιάννη

και Γ. Μπαλαούρα, σελ. 10491
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 73ο Δηµοτικό Σχολείο Αθήνας και το 30ο Δη-
µοτικό Σχολείο Περιστερίου, σελ. 10485

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 10482, 10483, 10484,
10485, 10486, 10487, 10488, 10489, 10491

5. Ανακοινώνεται επιστολή προς τον Πρόεδρο της Βουλής
κ. Νικόλαο Βούτση, της Βουλευτού Β’ Αθήνας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασιλικής Κατριβάνου, µε
την οποία γνωστοποιεί την παραίτησή της από το Βουλευτικό
αξίωµα, σελ. 10478 - 10481

6. Ορκωµοσία του Βουλευτή κ. Γεωργίου Κυρίτση, που αν-
τικαθιστά την κ. Βασιλική Κατριβάνου, η οποία παραιτήθηκε,
σελ.  10482

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων και αναφο-

ρών - ερωτήσεων της Πέµπτης 26 Μαΐου 2016, σελ. 10477

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και των τροπολο-

γιών και ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Πολιτισµού και Αθλητισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας
µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για την αµοι-
βαία ίδρυση Πολιτιστικών Κέντρων», σελ. 10483 - 10491

2. Κατάθεση Εκθέσεων Διαρκούς Επιτροπής:
Η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής  Άµυνας και Εξωτερικών Υπο-

θέσεων καταθέτει τις εκθέσεις στα σχέδια νόµου του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών:

α) Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Εξωτερικών της Δηµοκρατίας του Αζερµπαϊτζάν
σε θέµατα Ευρωπαϊκής  Ένωσης, σελ. 10491

β) Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εξωτερικών της Γεωργίας και του Υπουργείου
Εξωτερικών της Ελλάδας για την προσέγγιση της Γεωργίας
στην Ευρωπαϊκή  Ένωση, σελ. 10491

γ) Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Εξωτερικών και Ευρωπαϊκής Ολοκλήρωσης της
Δηµοκρατίας της Μολδαβίας για την προσέγγιση της Μολ-
δαβίας µε την Ευρωπαϊκή  Ένωση, σελ.  10491

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 10477 - 10507

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΑΚΗ Φ. , σελ. 10485, 10488
ΓΡΕΓΟΣ Α. , σελ. 10483
ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 10484
ΚΕΡΑΜΕΩΣ Ν. , σελ. 10483, 10486, 10491
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 10482, 10483, 10484, 

10485, 10486, 10487, 
10488, 10489, 10491

ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ Γ. , σελ. 10489
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 10486, 10491
ΣΤΑΘΑΚΗΣ Γ. , σελ. 10484
ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Μ. , σελ. 10487

Β. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού
και Αθλητισµού:

ΒΑΚΗ Φ. , σελ. 10488
ΓΡΕΓΟΣ Α. , σελ. 10483
ΔΑΝΕΛΛΗΣ Σ. , σελ. 10485
ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 10484, 10488
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 10485
ΚΑΡΡΑΣ Γ. , σελ. 10485, 10487
ΚΕΡΑΜΕΩΣ Ν. , σελ. 10483, 10488, 10489
ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ Γ. , σελ. 10489
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 10487
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 10486, 10488
ΜΠΑΛΤΑΣ Α. , σελ. 10489
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 10485
ΣΤΑΘΑΚΗΣ Γ. , σελ. 10483, 10484, 10487, 

10488, 10489
ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Μ. , σελ. 10487, 10488
ΨΑΡΙΑΝΟΣ Γ. , σελ. 10488

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ Π. , σελ. 10486, 10488

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΒ’

Τετάρτη 25 Μαΐου 2016



Αθήνα, σήµερα στις 25 Μαΐου 2016, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.35’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΚΟΥΡΑΚΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 26 Μαΐου 2016.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 892/23-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δωδεκανήσου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Ηλία Καµατερού προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
αύξηση των τιµών εκκίνησης για τις δηµοπρασίες παραχώρησης
παραλιών στην Κω.

2. Η µε αριθµό 888/21-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Χατζηδάκη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε τις συνθήκες διαβίωσης των προσφύγων-µετα-
ναστών στο Ελληνικό.

3. Η µε αριθµό 886/20-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου
Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη χρε-
οκοπία της χώρας και τη δηµοσιονοµική εκτροπή.

4. Η µε αριθµό 894/23-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λάρισας του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τους
Υπουργούς Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων και Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
τα προβλήµατα των σπουδαστών στα δηµόσια και ιδιωτικά ΙΕΚ.

5. Η µε αριθµό 887/20-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λάρισας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε την κα-
θυστέρηση της έκδοσης Κοινής Υπουργικής Απόφασης, σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις της παρ. 11 του άρθρου 42 του
ν.4280/2014 (ΦΕΚ 159Α), µε συνέπεια την πρόκληση σοβαρών
προβληµάτων στους αγρότες που έχουν τη χρήση των καστανο-
τεµαχίων ή σε όσους επιθυµούν να ασκήσουν το σχετικό δι-
καίωµα.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 889/21-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μαυρουδή Βορίδη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση του Ιδρύµατος για το

Παιδί «Η Παµµακάριστος».
2. Η µε αριθµό 893/23-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, σχετικά µε το χρονοδιάγραµµα πληρωµών
άµεσων ενισχύσεων σε αγρότες που υπέβαλαν ενστάσεις ή βρί-
σκονται σε διαδικασίες ελέγχων.

3. Η µε αριθµό 895/23-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δι-
καιωµάτων, σχετικά µε την ποινικοποίηση και την καταστολή των
αγροτικών κινητοποιήσεων.

4. Η µε αριθµό 861/13-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ.
Ανδρέα Λοβέρδου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, σχετικά µε την κατάσταση στον Οργανισµό Μεγάρου Μου-
σικής.

5. Η µε αριθµό 869/16-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Κα-
ραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προ-
βλήµατα στις δοµές υγείας της Κεφαλονιάς και της Ιθάκης.

6. Η µε αριθµό 862/13-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών της Ένωσης Κεντρώων κ. Γεωργίου–Δηµητρίου
Καρρά προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε την αδικαιολόγητη καθυστέρηση της επαγγελ-
µατικής αναγνώρισης ειδικοτήτων µηχανικών ΤΕΙ εξαιτίας της
παράλειψης έκδοσης των προβλεπόµενων κανονιστικών προ-
εδρικών διαταγµάτων.

7. Η µε αριθµό 867/16-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την αντιµετώπιση του προβλήµατος της µη διενέργειας εξε-
τάσεων για απόκτηση άδειας οδήγησης.

8. Η µε αριθµό 794/18-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μαγνησίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Κωνσταν-
τίνου Στεργίου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη
πρόληψης, θεραπείας και στήριξης των καρκινοπαθών Βόλου.

9. Η µε αριθµό 545/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ελένης
Ζαρούλια προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα
λειτουργίας στο ΕΚΑΒ.

10. Η µε αριθµό 876/16-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηλείας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ
κ. Ιωάννη Κουτσούκου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε το χρονοδιάγραµµα εξόφλησης των ληξιπρόθεσµων οφειλών
του δηµοσίου.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΒ’

Τετάρτη 25 Μαΐου 2016



11. Η µε αριθµό 880/17-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-
ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την προστασία των πολιτών από τις
υπερβολικές χρεώσεις των τραπεζών.

12. Η µε αριθµό 858/12-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κρεµαστινού
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την κατάρρευση της
οικονοµίας της Δωδεκανήσου.

13. Η µε αριθµό 852/10-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Χαλκιδικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Βαγιωνά
προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τους «άταφους πε-
σόντες του έπους του ‘40 και τη σηµερινή ανήθικη απαίτηση του
αλβανικού Υπουργείου Εξωτερικών».

14. Η µε αριθµό 881/17-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λάρισας του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την κα-
ταβολή αποζηµιώσεων στους δενδροκαλλιεργητές του Νοµού
Λάρισας για την παραγωγή τους που καταστράφηκε από πρό-
σφατο παγετό.

15. Η µε αριθµό 873/16-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την έγκαιρη διενέργεια ψεκασµών για την καταπολέµηση των
κουνουπιών.

16. Η µε αριθµό 882/17-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας

κ. Ιωάννη Δελή προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, και Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης,
σχετικά µε την καταβολή των αποζηµιώσεων των αγροτών του
Δήµου Σουφλίου της Περιφερειακής Ενότητας Έβρου, λόγω των
καταστροφών στο φυσικό και ζωικό κεφάλαιο από τις πληµµύρες
του 2015.

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 4529/6-4-2016 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ– ΔΗΜΑΡ κ. Βα-
σιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τον αποκλει-
σµό των ανέργων όλων των νησιωτικών δήµων από το «Πρό-
γραµµα Κοινωφελούς Εργασίας».

2. Η µε αριθµό 2808/193/1-2-2016 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υπόθεση της µικρής Μελίνας
στο Βενιζέλειο Νοσοκοµείο Ηρακλείου.

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η συνάδελ-
φος κ. Βασιλική Κατριβάνου µε επιστολή της προς τον Πρόεδρο
της Βουλής, υπέβαλε την παραίτησή της από το βουλευτικό
αξίωµα.

Η επιστολή παραίτησης της κυρίας συναδέλφου προς τον
κύριο Πρόεδρο της Βουλής, θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της
σηµερινής συνεδρίασης.

(Η προαναφερθείσα επιστολή της κ. Κατριβάνου καταχωρίζε-
ται στα Πρακτικά και έχει ως εξής:

10478 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10480 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κατόπιν τούτου,
πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη, θα προβούµε στην ορ-
κωµοσία του συναδέλφου κ. Γεωργίου Κυρίτση σε αντικατά-
σταση της κ. Βασιλική Κατριβάνου που παραιτήθηκε. 

Καλείται ο συνάδελφος κ. Γεώργιος Κυρίτσης να προσέλθει
για να δώσει τον νενοµισµένο όρκο. 

(Στο σηµείο αυτό προσέρχεται ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κυ-
ρίτσης και δίνει τον παρακάτω πολιτικό όρκο:

«Διαβεβαιώνω στην τιµή και τη συνείδησή µου ότι θα είµαι πι-

στός στην πατρίδα και το δηµοκρατικό πολίτευµα, θα υπακούω
στο Σύνταγµα και τους νόµους και θα εκπληρώνω ευσυνείδητα
τα καθήκοντά µου»)

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Άξιος, άξιος!
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Άξιος, άξιος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συγχαρητήρια,

κύριε Κυρίτση. Καλή επιτυχία και καλό κουράγιο!
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής
Δηµοκρατίας της Κίνας για την αµοιβαία ίδρυση Πολιτιστικών Κέν-
τρων».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία και εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να λά-
βουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής της
συµφωνίας. 

Θα ήθελε κάποιος συνάδελφος να λάβει τον λόγο;
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Θα ήθελα τον λόγο, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Πριν σας δώσω τον

λόγο, να ενηµερώσω ότι έχουν κατατεθεί µια υπουργική και µια
βουλευτική τροπολογία, οι υπ’ αριθµόν 454/9 και 455/10 αντιστοί-
χως.

Επί της υπουργικής τροπολογίας προτείνω να τοποθετηθούν οι
εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές και εάν κριθεί απαραίτητο, και
οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι για πέντε λεπτά ο καθένας. 

Ο κ. Γρέγος από τη Χρυσή Αυγή έχει τον λόγο, καθώς υπάρχει
επιφύλαξη εκ µέρους του κόµµατός του για την κύρωση αυτής
της συµφωνίας. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Σε ό,τι αφορά στην κύρωση της συµφωνίας µε την Κίνα, σχετικά

µε την ίδρυση πολιτιστικών κέντρων στις δύο χώρες, θα ήθελα να
πω τα εξής: Διαχρονικά η χώρα µας διατηρούσε διαύλους επικοι-
νωνίας µε την Κίνα σε διµερείς και διακρατικές σχέσεις, είτε µε
βάση πρωτόκολλα συνεργασιών και συµφωνίες είτε µέσω επιχει-
ρηµατικών συνεργασιών.

Η Κίνα την τελευταία εικοσαετία έχει αναδειχθεί σε κυρίαρχο
του παγκόσµιου εµπορίου και ήταν σαφές ότι και η Ελλάδα θα
αποτελούσε χώρα-στόχο για τις προσπάθειες της Κίνας να προ-
ωθήσει και να εντείνει την επιχειρηµατική παρουσία της στην Ευ-
ρώπη, όπως είπαµε και στην επιτροπή. 

Για την υλοποίηση του στρατηγικού σχεδιασµού της και του
νέου «δρόµου του µεταξιού» προσπάθησε να διασφαλίσει την
έξοδο στις αγορές της Μεσογείου και η Ελλάδα έχει καταστεί ένα
µέσο στο σχέδιο αυτό της Κίνας, προκειµένου η τελευταία να κα-
τακτήσει τους στόχους της. 

Εάν αυτό είναι για το συµφέρον του ελληνικού λαού και της οι-
κονοµίας, δεν έχουµε καµµία αντίρρηση. Βέβαια, οι επενδύσεις
τύπου COSCO εξυπηρετούν κάποια ιδιωτικά συµφέροντα και είναι
αµφίβολο το κέρδος που θα έχουµε από αυτές. 

Η κύρωση έρχεται προκειµένου να διασφαλιστούν οι καλές σχέ-
σεις των δύο χωρών, κυρίως σε πολιτιστικό επίπεδο. Επαναλαµ-
βάνω ότι µιλάµε για δύο χώρες µε τεράστιο πολιτισµό. 

Οι ενστάσεις µας αφορούν κυρίως τη θέση της Κίνας όσον
αφορά το θέµα της αναγνώρισης των Σκοπίων µε το όνοµα «Μα-
κεδονία», αφού, όπως γνωρίζετε, είναι µέλος του Συµβουλίου
Ασφαλείας του ΟΗΕ.

Θα µπορούσαµε να εκµεταλλευτούµε αυτό το γεγονός της
ίδρυσης αυτού του πολιτιστικού κέντρου και της απήχησης που
θα έχει αυτό λόγω της επισκεψιµότητάς του, προκειµένου να προ-
βληθεί και να καταδειχθεί ο πολιτισµός των αρχαίων Μακεδόνων
στα εκατοµµύρια των Κινέζων επισκεπτών. Και µιλάµε για χιλιάδες
και εκατοµµύρια επισκέπτες. 

Επίσης, σε ένα διευρυµένο πλαίσιο –που θα ήταν από εµάς απο-
λύτως αποδεκτό- η Λαϊκή Εθνοσυνέλευση του Πεκίνου θα µπο-
ρούσε να είχε απαγορεύσει στα µέλη της να παρίστανται στις
εκδηλώσεις των Σκοπίων, ακόµη και στις πολιτιστικές, αν υπάρ-
ξουν ποτέ τέτοιες. 

Η Κίνα µε την τεράστια ιστορία και τον πολιτισµό της και ούσα
µία υπερδύναµη αντιστάθηκε, όπως είπα και στην επιτροπή, στη
«γάγγραινα» του πολυπολιτισµού και διατήρησε την πολιτιστική
της κληρονοµιά, εν αντιθέσει µε εµάς. 

Επίσης, ενστάσεις έχουµε σε διαδικαστικά θέµατα που αφο-
ρούν κυρίως το πού θα γίνει το πολιτιστικό κέντρο, τους ανθρώ-
πους µε τους οποίους θα στελεχωθεί, το χρονοδιάγραµµα και τα
κριτήρια, καθώς επίσης και σε θέµατα οικονοµικής φύσεως, όπως
το άνοιγµα τραπεζικών λογαριασµών που θα γίνει και µιλάµε αυτή
τη στιγµή που ακόµα υπάρχει το καθεστώς των capital controls. 

Παράλληλα, έχουµε ενστάσεις σε θέµατα σχετικά µε τον ΦΠΑ
σε διάφορα είδη, τις άδειες οικοδόµησης και τους τελωνειακούς
ελέγχους. 

Θετικά στοιχεία είναι ότι δεν θα ασχοληθούν αυτά τα ιδρύµατα
µε κερδοσκοπικές δραστηριότητες, το ότι θα δηµιουργηθούν βι-
βλιοθήκες και εργαστήρια και θα είναι χαρακτηρισµένα ως επί-
σηµα πολιτιστικά κέντρα. 

Θα προτιµούσαµε, βέβαια, αυτό το πολιτιστικό κέντρο της Κίνας
να γίνει κάπου στη Μακεδονία εξαιτίας των όσων έχω αναφέρει
παραπάνω. 

Είχαµε πει και στην επιτροπή ότι θα έρθουν κάποιες τροπολο-
γίες σε µία ακόµα κύρωση. Δυστυχώς, επιβεβαιωθήκαµε για µια
ακόµη φορά. 

Όσον αφορά το θέµα της κύρωσης, εµείς θα ψηφίσουµε
«παρών».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Γρέγο από τη Χρυσή Αυγή. 

Τώρα θα δώσω τον λόγο στον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού κ. Γιώργο Σταθάκη, για να αναπτύξει την τροπολο-
γία την οποία µας έχει καταθέσει. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Είναι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 454 και ει-
δικό 9. Με την προτεινόµενη διάταξη µετατίθεται εκ νέου η έναρξη
ισχύος των διατάξεων του Μέρους Β’ του ν.4281/2014, σχετικά µε
τους κανόνες σύνταξης δηµοσίων συµβάσεων έργων, προµηθειών
και υπηρεσιών. Μετατίθεται για την 1η Ιουλίου. Μέχρι τότε θα έχει
κατατεθεί και ψηφιστεί το νέο θεσµικό πλαίσιο για τις δηµόσιες
συµβάσεις, µε το οποίο αντικαθίστανται οι περισσότερες διατάξεις
του ν.4281/2014. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μήπως θέλει κανείς
από τους εισηγητές και αγορητές να τοποθετηθεί για την τροπο-
λογία; 

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, κυρία Κερα-

µέως, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, επί της διαδικασίας –και παρόντος και του Προ-

έδρου της Βουλής- θα ήθελα να αναφέρω ότι είναι η πολλοστή
φορά που έρχεται υπουργική τροπολογία στο πλαίσιο της διαδι-
κασίας του άρθρου 108. Όπως όλοι ξέρουµε, το άρθρο 108 προ-
βλέπει διαδικασία χωρίς συζήτηση. Το έχουµε επισηµάνει
πολλάκις, είναι ανεπίτρεπτο να έρχονται υπουργικές τροπολογίες
στο πλαίσιο µιας συζήτησης στη Βουλή, η οποία στην ουσία δεν
προβλέπει συζήτηση και συνεπώς δεν έχουν τη δυνατότητα να το-
ποθετηθούν οι Βουλευτές. 

Αρχικά, νοµίζω ότι θα χρειαστεί µια νοµοτεχνική βελτίωση κατ’
ελάχιστον, κύριοι Υπουργοί, διότι θα πρέπει να προσθέσετε στον
τίτλο του νόµου σας το «και άλλες διατάξεις», διαφορετικά δεν
µπορεί να εισαχθεί η τροπολογία.

Τώρα, επί της ουσίας όσον αφορά την τροπολογία, κύριε
Υπουργέ, καταλαβαίνουµε τον λόγο για τον οποίο εισηγείστε την
τροπολογία. Όµως –και το λέω για το Σώµα- είναι η πέµπτη παρά-
ταση. Θυµίζω τις παρατάσεις: Η πρώτη παράταση ήταν µέχρι 31
Δεκεµβρίου 2015. Η δεύτερη παράταση ήταν µέχρι τις 29 Φε-
βρουαρίου 2016. Η τρίτη παράταση ήταν µέχρι τις 29 Απριλίου
2016. Και η τέταρτη παράταση ήταν µέχρι τις 31 Μαΐου 2016. Κάθε
φορά ο κύριος Υπουργός έχει επικαλεστεί ότι πρόκειται να κατα-
τεθεί άµεσα προς ψήφιση ένα νέο θεσµικό πλαίσιο για τις δηµό-
σιες συµβάσεις. 

Μάλιστα, στην παράταση που ζητήσατε τον Δεκέµβριο για τον
Ιανουάριο λέγατε ρητά, κύριε Υπουργέ, στην αιτιολογική σας έκ-
θεση –και διαβάζω από εκεί- ότι «το νέο θεσµικό πλαίσιο για τις
δηµόσιες συµβάσεις πρόκειται να τεθεί σε ισχύ µέχρι το τέλος Ια-
νουαρίου 2016». Είµαστε στο τέλος Μαΐου, δεν έχει ακόµα κατα-
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τεθεί. Θεωρούµε ότι και αυτό είναι και πάλι ένα δηλωτικό παρά-
δειγµα της έλλειψης προγραµµατισµού της Κυβέρνησης. 

Θα ήθελα να τοποθετηθώ και επί της τροπολογίας του κ. Λο-
βέρδου, ο οποίος κατέθεσε µία βουλευτική τροπολογία. Θα ήθελα
να τονίσω ότι η Νέα Δηµοκρατία είναι σύµφωνη µε αυτή την τρο-
πολογία, που αφορά τα ακίνητα του Φαλήρου –και φαντάζοµαι ότι
θα µας µιλήσει ο ίδιος για αυτό- τα οποία µε τροπολογία, που «πέ-
ρασε νύχτα» η Κυβέρνηση τα εκχώρησε για είκοσι χρόνια στο
Υπουργείο Δικαιοσύνης, αντί να τα διαθέσει για την ανάπτυξη του
παραλιακού µετώπου, αυτού του πιο ελκυστικού κοµµατιού της
νότιας Αθήνας. Η Νέα Δηµοκρατία είναι σύµφωνη µε αυτή την τρο-
πολογία. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Υπάρχει κάποιος

άλλος από τους εισηγητές, που θέλει να πάρει τον λόγο; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ο κ. Θεοχαρόπουλος

από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ έχει τον λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, να τονίσω

και εγώ ότι η συζήτηση υπουργικών τροπολογιών στις κυρώσεις
είναι κάτι το οποίο πρέπει να αντιµετωπίσει και η Διάσκεψη των
Προέδρων, για να λύσει το συγκεκριµένο ζήτηµα. Να πω, όµως,
ότι την προηγούµενη φορά είχε ανοίξει κατάλογος οµιλητών.

Συνεπώς, κύριε Πρόεδρε, ζητώ να ανοίξει κατάλογος οµιλητών,
όπως ακριβώς έγινε την προηγούµενη φορά σε αντίστοιχη περί-
πτωση. Ακριβώς στη θέση τη δική σας ήταν η κ. Χριστοδουλοπού-
λου και ανοίξαµε κατάλογο οµιλητών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς. Μπορούµε
να ανοίξουµε κατάλογο οµιλητών, αν προκύψει ανάγκη, αν υπάρ-
χει και ενδιαφέρον. Γιατί όχι; Δεν έχω αντίρρηση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ.
Ας έρθω τώρα στην ουσία του θέµατος.
Πράγµατι πρόκειται για µία ακόµη παράταση, κύριε Υπουργέ,

και νοµίζω ότι αυτήν τη φορά γρήγορα πρέπει να υπάρχει το νο-
µοθετικό πλαίσιο. Δεσµευτήκατε και τώρα όπως τις προηγούµενες
φορές. Τώρα, µε βάση και τις εξελίξεις, ελπίζω να µην χρειαστεί
και µία ακόµα παράταση, µία πέµπτη παράταση, και να ολοκλη-
ρωθεί αυτή η διαδικασία, για να έχουµε ένα σύγχρονο πλαίσιο σε
σχέση µε τις δηµόσιες συµβάσεις. 

Θέλω, όµως, να αναδείξω ένα συγκεκριµένο θέµα, το θέµα σε
σχέση µε την Ενιαία Ανεξάρτητη Αρχή Δηµοσίων Συµβάσεων. Και
θέλω και κάποιες απαντήσεις στο συγκεκριµένο ζήτηµα.

Η ανακοίνωση της Ενιαίας Ανεξάρτητης Αρχής Δηµοσίων Συµ-
βάσεων, τον Φεβρουάριο, έλεγε ότι για τις απευθείας αναθέσεις
έργων από την Κυβέρνηση, η πρακτική να περνούν µόνον δύο από
τα δέκα νοµοθετήµατα από την ανεξάρτητη αρχή είναι προβληµα-
τική. Η συνεχιζόµενη παράβαση του άρθρου 3 του ν.4013/2011
περί µη γνωµοδότησης σε τροπολογίες, υπουργικές αποφάσεις,
εγκύκλιους και προεδρικά διατάγµατα, πλήττει τη νοµιµότητα, δί-
νοντας βάσιµα επιχειρήµατα για καταγγελίες σε διαγωνισµούς και
συµβάσεις. 

Χαρακτηριστικά η Ενιαία Ανεξάρτητη Αρχή Δηµοσίων Συµβά-
σεων έλεγε το εξής: «Υπάρχουν δύο προβλήµατα: Πρώτον, δεν
είναι σύννοµο και, δεύτερον, υπάρχει πρόβληµα να γίνουν καταγ-
γελίες στη συνέχεια για τις δηµόσιες συµβάσεις από ευρωπαϊκά
όργανα».

Εξέφραζε την έντονη αντίθεση στην πρακτική της κατάθεσης
τροπολογιών, που ορίζουν παρεκκλίσεις από τις ανοιχτές και δια-
φανείς διαδικασίες, που προβλέπει το ενωσιακό και εθνικό δίκαιο
δηµοσίων συµβάσεων. 

Και για να θυµηθούµε την αφορµή που έγινε αυτό το θέµα, να
πω ότι ήταν η τροπολογία του Υπουργού Εθνικής Άµυνας, του κ.
Καµµένου, ο οποίος είχε φέρει κατά παρέκκλιση όλων των διατά-
ξεων τον διαγωνισµό σε σχέση µε την οργάνωση των hot spots.

Παραβαίνει, λοιπόν, το άρθρο 3 παράγραφος 2 του
ν.4013/2011, σύµφωνα µε το οποίο η ανεξάρτητη αρχή γνωµοδο-
τεί για τη νοµιµότητα κάθε διάταξης σχεδίου νόµου ή κανονιστικής
πράξης, που αφορά τις δηµόσιες συµβάσεις, και συµµετέχει στις
νοµοπαρασκευαστικές επιτροπές και µάλιστα τα αρµόδια όργανα
οφείλουν να λαµβάνουν υπ’ όψιν τις θέσεις της αρχής.

Και για να σας προλάβω, να πω ότι αυτή η διαδικασία θεσπί-

στηκε το 2011. Ήταν µία τοµή. Εµείς τουλάχιστον έτσι θεωρούµε.
Πρέπει να έχουµε εδώ τη γνωµοδότηση των ανεξάρτητων αρχών,
για να µην υπάρχουν αυθαιρεσίες. Βεβαίως υπήρξε µια ανάπτυξη
σε αυτήν τη διαδικασία στο να τηρείται αυτό το ζήτηµα. Το 2014
είχαµε φτάσει, σύµφωνα µε τα στοιχεία που έχω, οι µισές, περί-
που, να έχουν γνωµοδότηση της Ενιαίας Ανεξάρτητης Αρχής Δη-
µοσίων Συµβάσεων. Και αυτό ήθελε και άλλη βελτίωση, να είναι
ακόµη περισσότερες αυτές που περνούν µε γνωµοδότηση και να
φτάσουµε στο ανώτερο σηµείο. 

Πού καταλήξαµε; Από τις µισές που είχαµε φτάσει το 2014, το
2015 να είναι οι δύο στις δέκα, σύµφωνα µε τα στοιχεία του προ-
έδρου της ανεξάρτητης αρχής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κ. Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώστε, όµως,
κύριε Θεοχαρόπουλε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µου
ανανεώσατε τον χρόνο. Έχω ξεκινήσει από το τρίτο λεπτό, οπότε
έχω ακόµα ένα-δύο λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς, εντάξει.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Όσον αφορά, λοιπόν, το

συγκεκριµένο ζήτηµα για τον χαρακτήρα του κατεπείγοντος, βε-
βαίως, υπάρχει σχεδόν πάντα, αλλά σύµφωνα και µε τον πρώην –
και θα εξηγήσω γιατί-  πρόεδρο της επιτροπής υπάρχει επίκληση
του απρόβλεπτου, για την οποία θα έπρεπε να αποδείξει ο φορέας
κάθε φορά την απουσία ή όχι της δικής του υπαιτιότητας.

Δύο µήνες µετά, στις 25 Απριλίου του 2016 –έχω εδώ την επι-
στολή παραίτησης προς εσάς- παραιτήθηκε ο πρόεδρος της Ενι-
αίας Ανεξάρτητης Αρχής Δηµοσίων Συµβάσεων, µετά από αυτά
τα οποία κατήγγειλε τον Φεβρουάριο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Γι’ αυτό παραιτήθηκε;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν ξέρω. Εσείς θα µας
πείτε γιατί παραιτήθηκε. Την επιστολή παραίτησης την έχω, αλλά
δεν αναφέρεται ο λόγος. 

Αναφέρω µόνο το γεγονός, κύριε Σταθάκη, ότι παραιτήθηκε δύο
µήνες µετά από την επιτροπή. Ενώ είχε πενταετή θητεία, για να
δώσω ακριβώς τα στοιχεία, στα δύο χρόνια παραιτήθηκε. 

Έχετε λάβει κάποιες αποφάσεις, ώστε να µπορέσουµε από εδώ
και στο εξής να έχουµε την προάσπιση της Ενιαίας Ανεξάρτητης
Αρχής Δηµοσίων Συµβάσεων, ώστε να περνούν και να µην υπάρ-
χουν αυθαιρεσίες; Γιατί αυτό που βλέπουµε, το να έρχονται εδώ
τροπολογίες, κατά παρέκκλιση κείµενων διατάξεων, και να δίνον-
ται µάλιστα χρήµατα, ώστε να υπάρχει και σπατάλη πόρων και
πολλές φορές να µην υπάρχει ο κατάλληλος έλεγχος, θα πρέπει
να σταµατήσει. 

Θεωρώ λοιπόν ότι είναι ένα σηµαντικό γεγονός. Επειδή σήµερα
συζητούµε τη συγκεκριµένη παράταση, η οποία είναι απαραίτητη
για να λειτουργήσει το σύστηµα -δεν υπάρχει αµφιβολία- πρέπει
να δεσµευθείτε, οριστικά αυτή τη φορά, ότι δεν θα ξαναφέρετε
άλλη παράταση και τον Ιούνιο θα υπάρχει νοµοθετικό πλαίσιο.

Όσον αφορά το συγκεκριµένο ζήτηµα, εµείς θέλουµε την προ-
άσπιση των ανεξάρτητων αρχών. Σας το έχουµε πει πάρα πολλές
φορές. Έχουµε ζητήσει «τη σύµφωνη γνώµη». Για παράδειγµα,
στο νοµοσχέδιο για τις τηλεοπτικές άδειες ζητήσαµε τη σύµφωνη
γνώµη του ΕΣΡ, πράγµα που δεν έγινε δεκτό από τον Υπουργό
Επικρατείας. 

Έτσι ζητούµε και εδώ την προάσπιση των ανεξάρτητων αρχών.
Αυτό πρέπει να γίνει για τις δηµόσιες συµβάσεις. Τον τελευταίο
χρόνο έχει γίνει το ακριβώς αντίθετο και θα θέλαµε µία απάντηση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστώ, κύριε

Θεοχαρόπουλε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υπουργέ, θα

µιλήσετε τώρα ή στο τέλος; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Στο τέλος, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Παναγιώταρος.
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ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς και εµείς συµφωνούµε ότι σε κυρώσεις δεν είναι δυ-

νατόν -έχει γίνει πλέον µόνιµη τακτική- να έρχονται τροπολογίες,
οι οποίες θα µπορούσαν να έρθουν ως ξεχωριστό νοµοσχέδιο ή
σε νοµοσχέδιο µε την κανονική διαδικασία.

Η πέµπτη παράταση υποδηλώνει αδυναµία και ανικανότητα -µε
ερωτηµατικό ή χωρίς ερωτηµατικό- στην κατάρτιση ενός θεσµικού
πλαισίου δηµοσίων συµβάσεων. Μήπως κάποιοι εξυπηρετούνται
µε αυτήν την αναστολή; Γιατί ειδικότερα τον τελευταίο ενάµιση
χρόνο, λόγω του προσφυγικού - λαθροµεταναστευτικού, τεράστια
κονδύλια έχουν πέσει στην κατασκευή των hot spots, µε απευθείας
αναθέσεις πολλές φορές ή µε διάφορους άλλους τρόπους, η τα-
χύτητα των οποίων δεν δίνει τη δυνατότητα στο να υπάρχει ένας
έλεγχος στον τρόπο µε τον οποίο γίνεται ο εν λόγω διαγωνισµός. 

Είναι µία πολύ µεγάλη µπίζνα τα hot spots, για να αρχίσουµε να
λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Αυτή ήταν η µεγάλη δουλειά
του τελευταίου ενάµιση χρόνου στην πατρίδα µας. Δόθηκαν δισε-
κατοµµύρια ευρώ. Σε ερώτηση της Χρυσής Αυγής το αρµόδιο
Υπουργείο απάντησε ότι για το λαθροµεταναστευτικό έχουν ξο-
δευτεί το 2015 1,8 δισεκατοµµύρια ευρώ, µε έµµεσο ή µε άµεσο
τρόπο. 

Εξάλλου, και η παραίτηση που είχε υποβάλει ο Πρόεδρος της
Αρχής Δηµοσίων Συµβάσεων κ. Ράικος, µάλλον αυτό καταδεικνύει,
ότι κάτι δεν πηγαίνει καλά, και το να φέρνετε τροπολογίες σε
άσχετες κυρώσεις, όπως το κάνετε, καταδεικνύει ότι κάτι πρέπει
να είναι ύποπτο και όχι καθαρό. Φαντάζοµαι ότι θα επανέλθουµε
στο συγκεκριµένο θέµα στην πορεία της συζήτησης.

Θα ήθελα να αναφερθώ εν τάχει και στην άλλη τροπολογία που
έχει καταθέσει ο κ. Λοβέρδος. Εφόσον γίνει δεκτή, εµείς θα τη
στηρίξουµε, διότι εκφράζει το κοινό αίσθηµα για το τι πρέπει να
γίνουν τα ακίνητα σε αυτό το κοµµάτι της Αττικής στην παραλιακή
ζώνη, όπου… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ας µη µπαίνουµε σε
άλλο θέµα τώρα. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Όπως αναφέρθηκαν και άλλοι Κοινο-
βουλευτικοί,…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σωστά, εντάξει. 
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: …θα αναφερθώ εν τάχει και εγώ σε

αυτό, λέγοντας ότι συµφωνούµε και όταν έρθει προς συζήτηση
θα τοποθετηθούµε και πάλι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, σαράντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις συνο-
δοί εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Χιλιοµοδίου Κορινθίας
και το 73ο Δηµοτικό Σχολείο Αθήνας. 

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βου-
λής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας», δεκαπέντε µαθήτριες και
µαθητές και ένας συνοδός εκπαιδευτικός από το 30ο Δηµοτικό
Σχολείο Περιστερίου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωρούµε στον κ. Δανέλλη, από το Ποτάµι. 
Κύριε Δανέλλη, έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι η τέταρτη αναστολή διάταξης νόµου του 2014 που ζητείται

από τη Βουλή. Νοµίζω ότι, παρ’ ότι βεβαίως θα πρέπει να λειτουρ-
γήσουν οι διαδικασίες, είναι προφανές ότι κάτι δεν γίνεται καλά. 

Και οι τέσσερις αναστολές, κύριε Υπουργέ, είναι επί δικής σας
Κυβέρνησης. Οφείλατε να έχετε τακτοποιήσει αυτήν την εκκρεµό-
τητα που αποτελεί άλλη µία ψηφίδα η οποία δικαιολογεί την απώ-
λεια κάθε αξιοπιστίας της χώρας σε οποιονδήποτε τρίτο.

Είναι πολύ δύσκολο να υπερψηφίσουµε, παρ’ ότι, βεβαίως, αν
δεν ψηφιστεί η παράταση, δεν µπορεί να λειτουργήσει, γιατί δεν
υπάρχει αυτή η πρόβλεψη. Νοµίζω ότι οι κουτόφραγκοι έχουν
προβλέψει πλέον διάφορα πράγµατα, ξέροντας ότι η συνήθης δια-

δικασία ήταν να αναστέλλουµε και άρα, να ετίθετο αυτόµατα σε
λειτουργία η προηγούµενη κατάσταση. Επειδή αυτό δεν προβλέ-
πεται, βεβαίως, θα υπάρχει πρόβληµα.

Είναι, όµως, εξαιρετικά δύσκολο να ψηφίσουµε, γιατί πια έχει
γίνει καθεστώς αυτή η διαδικασία. Για αυτόν τον λόγο, εµείς θα
απέχουµε της ψηφοφορίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Δανέλλη.
Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτρης Καµµένος, Βουλευτής των ΑΝΕΛ

και εκ µέρους των ΑΝΕΛ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εµείς, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, θα στηρίξουµε

την τροπολογία. Είναι ευνόητοι οι λόγοι. Από εδώ και πέρα η Ελ-
λάδα θα πρέπει να πάρει µπρος και θα πρέπει να βάλουµε κανόνες
στο παιχνίδι, σε ό,τι αφορά τόσο στις δηµόσιες συµβάσεις όσο και
σε ό,τι άλλο έχει να κάνει µε τις συµβασιοποιήσεις σχέσεων της
Κυβέρνησης µε άλλους φορείς.

Θα ήθελα να κάνω άλλο ένα σχόλιο σχετικά µε τα hot spots και
το Υπουργείο Εθνικής Αµύνης. Θα ήθελα να ενηµερώσω το Κοι-
νοβούλιο και όποιον µας ακούει ότι µε την πρωτοβουλία και την
εντολή που δόθηκε από τον Έλληνα Πρωθυπουργό στον Υπουργό
Εθνικής Αµύνης και το Μηχανικό του Στρατού, καταφέραµε να
φτιάξουµε χιλιάδες θέσεις hot spots. 

Έτσι, η Ελλάδα κατάφερε να βγει από τη δίνη της αθρόας ει-
σόδου λαθροµεταναστών, οι οποίοι είχαν µπει σε όλη την Ελλάδα
-θυµόµαστε τι έγινε- και δεν πρόλαβε το κράτος να φτιάξει υπο-
δοµές. Ο Στρατός µε το Μηχανικό το κατάφερε. Πήραµε τα εύ-
σηµα από την Ευρωπαϊκή Ένωση και εκταµιεύθηκαν τα χρήµατα. 

Κι όσον αφορά το κατεπείγον, είχα καταθέσει κι εγώ ερώτηση.
Εδόθηκαν επαρκείς εξηγήσεις γιατί έπρεπε να δοθούν τα έργα και
να κατασκευαστούν σύντοµα οι δοµές αυτές. Χωρίς αυτές τις
δοµές, δεν θα είχαµε στεγάσει, όπως πρέπει, τους δυστυχείς που
µπήκαν στην πατρίδα µας και θα ήµασταν υπόλογοι απέναντι στην
παγκόσµια κοινότητα, όχι µόνο στους εαυτούς µας, και πόσο µάλ-
λον στους Ευρωπαίους. 

Αυτό έπρεπε να γίνει και έχουµε πάρει τα εύσηµα γι’ αυτό. Και
το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο έχει δώσει συγχαρητήρια στην Ελλη-
νική Κυβέρνηση για την ταχύτητα και την ποιότητα παράδοσης
των έργων. Και φυσικά, δεν υπάρχει καµιά παρατυπία. Αν κάποιος
νοµίζει ότι έχει γίνει κάποια παρατυπία, ας µας το πει κι ας φέρει
τα στοιχεία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Καµµένε.
Τον λόγο έχει ο κ. Καρράς από την Ένωση Κεντρώων.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ανα-

φερθώ εν συντοµία µόνο στην τροπολογία.
Η τέταρτη αυτή παράταση δείχνει µία έλλειψη δυνατότητος νο-

µοθετήσεως, τελικά. Διότι, όπως αιτιολογείται στην έκθεση, «θα
φέρουµε κάποιο νοµοσχέδιο».

Θέλω να ρωτήσω, λοιπόν, και τον παριστάµενο Υπουργό, ποιοι
ήταν οι λόγοι που, µε την άνοδο της νέας Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ στην εξουσία στις αρχές του 2015, ανέστειλε πρόσφατη νο-
µοθεσία προ εξαµήνου ή οκταµήνου για τις δηµόσιες συµβάσεις
και, γενικότερα, τις υπηρεσίες και προµήθειες. 

Ποιοι είναι οι λόγοι που, εν συνεχεία, επιβάλλουν την αναστολή
της εφαρµογής αυτών των διατάξεων; Λέει ότι θα έρθει νοµοσχέ-
διο, αλλά δεν το ξέρουµε. Τίθεται, όµως, κι ένα µείζον ερώτηµα. 

Να θυµίσω, κύριε Πρόεδρε, στην Αίθουσα πόσες φορές έχουν
έρθει τροπολογίες προ δέκα λεπτών ή µισής ώρας τής ψήφισης
άλλων άσχετων νοµοσχεδίων, υπό την επίκληση αδήριτης ανάγ-
κης, πολλές φορές και ανθρωπιστικής. Να θυµίσω πρόσφατα την
τροπολογία για την Αστυνοµία που µας είπαν ότι δεν υπάρχει η
δυνατότητα να κινηθούν τα περιπολικά ή να σιτίσουν τους πρό-
σφυγες και τους µετανάστες που βρίσκονται στην Ελλάδα. Εµείς
τις ψηφίσαµε, αλλά δεν µπορεί να συνεχιστεί αυτός ο ρυθµός.

Θέλω να ακούσω, κύριε Πρόεδρε, αν υπάρχει υποχρέωση της
Ελληνικής Κυβέρνησης από το τρίτο µνηµόνιο να φέρει νέα νοµο-
θεσία για τις δηµόσιες συµβάσεις. Αν υπάρχει, έπρεπε να την είχε
φέρει, γιατί προφανώς, θα είναι και αυτό ένα προαπαιτούµενο για
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το οποίο έχουµε ευθύνη. Γιατί το λέω αυτό;
Εχθές είχαµε µία πολύ σκληρή συµφωνία για την Ελλάδα. Δεν

είναι του παρόντος. Όµως, από την πρώτη ειδησεογραφία, την
οποία άκουσα σήµερα, φαίνεται ότι όλοι δέχονται ότι είναι µία
σκληρή συµφωνία η οποία δεν δίνει διεξόδους.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι η Κυβέρνηση θα πρέπει να αντιµετωπίσει τις
καταστάσεις, όχι φυγοµαχώντας. Σε αυτό ακόµα θεωρούµε ότι
φυγοµαχεί.

Κατόπιν αυτού, καταψηφίζουµε, κύριε Πρόεδρε, την τροπολο-
γία και θα ήθελα να συµπληρώσω το εξής, επειδή αντιλαµβάνοµαι
και την αγωνία του συναδέλφου, του κ. Λοβέρδου, για την κατάρ-
γηση της διατάξεως εκείνης που «παράνοµα» -αν θέλετε, και εντός
εισαγωγικών η λέξη- και εννοώ το παράνοµο και στο τυπικό µέρος
της νοµοθέτησης, όταν έρχεται η τροπολογία που αφορά την
ίδρυση ή τη λειτουργία δηµόσιας υπηρεσίας από Βουλευτές, εν
προκειµένω Δικαστηρίου στην παραλιακή ζώνη της Καλλιθέας, εν
απουσία του Υπουργού Δικαιοσύνης. Νοµίζω ότι κάποια στιγµή η
Κυβέρνηση, παρ’ όλες τις υποσχέσεις τις οποίες έχει δώσει, θα
πρέπει να την καταργήσει την τροπολογία για το γήπεδο του
beach volley του Φαλήρου και θεωρώ ότι είναι απλή δικαιολογία
και αποφυγή οι δηλώσεις που έχουν γίνει µέχρι σήµερα, ότι πρό-
κειται να καταργηθεί.

Θέλετε να σας πω και κάτι άλλο και να τελειώνω;
Δεν έχουν βρει χώρο, κύριε Πρόεδρε. Όσον αφορά αυτά τα

οποία λένε περί του στρατοπέδου, αυτό χρησιµοποιείται για στρα-
τιωτικές ανάγκες. Πώς θα το λύσουν µε τον Υπουργό Άµυνας, ο
οποίος φθάνει να ψηφίζει και την άλλη ηµέρα λέει ότι εγκληµατεί
ο ίδιος, όταν ψηφίζει µία ρύθµιση για τον ΦΠΑ στα νησιά; Έρχεται
την άλλη ηµέρα και λέει «εγκληµατήσαµε». Δηλαδή, εγκληµατεί
και ο ίδιος; Εποµένως, θα εγκληµατήσει να παραδώσει στρατό-
πεδα για δικαστήρια;

Νοµίζω, κύριε Πρόεδρε, ότι πρέπει να σταθούµε κάποτε και σε
αυτά τα ζητήµατα και να µιλήσουµε µε µεγαλύτερη σοβαρότητα
στην Αίθουσα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε.
Θα ήθελα να σας πω πώς θα προχωρήσει η διαδικασία. Θα το-

ποθετηθούν οι συνάδελφοι, όπως είπα και στην αρχή, κατ’ παρέκ-
κλιση βέβαια, γιατί κυρίως µιλούν οι εισηγητές.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Όχι κατά παρέκκλιση!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορισµένοι συνάδελ-

φοι. Είναι λίγοι. Θα τοποθετηθούν οι συνάδελφοι επί της τροπο-
λογίας. Θα δώσουµε µετά τον λόγο στον κ. Λοβέρδο, για να
αναπτύξει την ερώτησή του, να µας απαντήσει ο κύριος Υπουρ-
γός.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Να προηγηθεί ο κ. Λοβέρδος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, να σας πω. Θα

µιλήσει ο κ. Λοβέρδος για την τροπολογία του -περί αυτού µιλάµε-
θα απαντήσει ο κύριος Υπουργός, αν δέχεται ή όχι την τροπολο-
γία, και κλείνουµε.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Να τοποθετηθούµε πριν από αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Δεν προβλέπεται δια-

δικασία τοποθέτησης επί βουλευτικής τροπολογίας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Δεν προβλέπεται να υπάρχει τρο-

πολογία σε κύρωση!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σας παρακαλώ!

Όταν κατατίθεται βουλευτική τροπολογία εν γένει, όπως γνωρί-
ζετε, ή γίνεται δεκτή από τον Υπουργό ή δεν γίνεται. Συζήτηση επί
της τροπολογίας δεν γίνεται.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Κύριε Πρόεδρε, µπορούµε να µιλήσουµε οι
Κοινοβουλευτικοί;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Μηταράκη,
σας παρακαλώ.

Θα δώσουµε τον λόγο στον κ. Λοβέρδο, αφού ολοκληρωθούν
οι οµιλητές επί της τροπολογίας που έχουµε τώρα, να αναπτύξει
την τροπολογία του, να πείσει ή όχι τον Υπουργό, θα απαντήσει ο
Υπουργός και για το ένα και για το άλλο και κλείνουµε.

Προχωρούµε από εδώ και πέρα, δίνοντας τον λόγο στον κ. Μη-
ταράκη, µετά στον κ. Χαρακόπουλο, µετά στην κ. Βάκη.

Κύριε Μηταράκη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Επί των τροπολογιών θα µιλήσω. Επί της υπουργικής τροπολο-
γίας είναι η πέµπτη φορά που η Κυβέρνηση ζητάει παρέκκλιση από
τον νέο νόµο πλαίσιο για τις δηµόσιες συµβάσεις. Έχει συζητηθεί
πολλές φορές στην Ολοµέλεια η ανάγκη η χώρα µας να έχει ένα
πιο διαφανές, πιο αποτελεσµατικό, πιο αξιόπιστο πρόγραµµα και
τρόπο υλοποίησης δηµοσίων συµβάσεων.

Νοµοθέτησε η προηγούµενη κυβέρνηση. Πιθανότατα, αυτή η
Κυβέρνηση να ήθελε να κάνει κάποιες αλλαγές. Ήδη, όµως, πλη-
σιάζουµε στους δεκαοκτώ µήνες και ακόµα δεν έχετε έρθει να νο-
µοθετήσετε.

Πριν από λίγες εβδοµάδες, κύριε Πρόεδρε, σε µία άλλη κύρωση
συζητήσαµε ίδια διάταξη άλλου Υπουργείου που ζητούσε και αυτό
την τρίτη ή τέταρτη παρέκκλιση στους δικούς του διαγωνισµούς.

Νοµίζω ότι αυτή η κατάσταση πρέπει να φθάσει σε ένα τέλος.
Δεν µπορεί να έχουν προτεραιότητα µόνο όσοι νόµοι επιβάλλουν
φόρους και µόνο όσοι νόµοι αυξάνουν τις προσλήψεις στο δηµό-
σιο. Πρέπει να έρθουν και θεσµικοί νόµοι, οι οποίοι βοηθούν τη
λειτουργία του κράτους και όχι δεκαοκτώ µήνες να έχουµε αυτά
τα θέµατα.

Ως προς την τροπολογία του κ. Λοβέρδου, µε τον ν. 4146/2013
η προηγούµενη κυβέρνηση νοµοθέτησε τη δηµιουργία µιας ειδι-
κής εταιρείας, της εταιρείας «Παράκτιο Αττικό Μέτωπο». Στόχος
ήταν να βγουν εκτός ΕΤΑΔ και κατά συνέπεια, εκτός ΤΑΙΠΕΔ και
κατά συνέπεια, εκτός κάθε ιδιωτικοποίησης όλη η ακίνητη περιου-
σία του ελληνικού δηµοσίου στην αθηναϊκή ριβιέρα. Αυτή η νέα
εταιρεία συνεργάστηκε µε τους δήµους, συνεργάστηκε µε την Πε-
ριφέρεια και ο στόχος ήταν να δηµιουργήσει ένα master plan,
ώστε όλη η περιοχή της αθηναϊκής ριβιέρας να αξιοποιηθεί υπέρ
του δηµοσίου συµφέροντος.

Στον χώρο απέναντι από το Ίδρυµα Σταύρος Νιάρχος προβλε-
πόταν η δηµιουργία ενός καταπληκτικού πάρκου, το οποίο θα απο-
τελούσε πνεύµονα για όλη την Αττική, πνεύµονα ο οποίος θα
περιλάµβανε και ελαφρές χρήσεις εστίασης, ώστε να µπορεί να
πηγαίνει ο κόσµος εκεί και ελαφρές αθλητικές χρήσεις. Εκεί υπάρ-
χουν οι ναυταθλητικοί σύλλογοι.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Από το 2000.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Νοµοθετήθηκε το 2013.
Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, στο πρώτο της νοµοσχέδιο, στο νοµο-

σχέδιο περί ανθρωπιστικής κρίσης, µε µία διάταξη που ούτε οι
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ µπορούσαν να καταλάβουν πώς συνδεό-
ταν µε την ανθρωπιστική κρίση, κατήργησε την εταιρεία «Παράκτιο
Αττικό Μέτωπο», έδωσε όλα τα ακίνητα στην ΕΤΑΔ και, κατά συ-
νέπεια τώρα, µε τον νόµο που ψηφίσαµε προχθές, έδωσε όλη την
περιουσία της αθηναϊκής ριβιέρας στο νέο υπερταµείο.

Η προηγούµενη κυβέρνηση, λοιπόν, νοµοθέτησε ένα πιο ισορ-
ροπηµένο σχέδιο σε συνεργασία µε τους δήµους και µε την περι-
φέρεια, που θα περιλάµβανε ένα µοναδικό χώρο πρασίνου. Αυτή
η Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση της Αριστεράς, επιλέγει να τα δώσει
όλα στο υπερταµείο.

Ας αναφερθούµε στον συγκεκριµένο χώρο, για τον οποίο έχει
ολοκληρωθεί η µελέτη προκειµένου να δηµιουργηθεί αυτός ο
πνεύµονας. Έχουν ήδη δοθεί µε προηγούµενο νόµο, τον νόµο για
τα ολυµπιακά ακίνητα, χρήσεις γης αθλητικές και πρασίνου. Με
τον νόµο που περάσατε καταργήσατε τις χρήσεις γης. Ανεξαρτή-
τως αν τελικά αυτή η έκταση γίνει ή όχι δικαστήρια ή έχει κάποια
άλλη δηµόσια χρήση, καταργήθηκε η οικιστική και χωροταξική
ταυτότητα του ακινήτου. Κατά συνέπεια, στερήσατε από την πε-
ριουσία του ελληνικού δηµοσίου ένα περιουσιακό της στοιχείο.

Έρχεστε τώρα χωρίς σχεδιασµό να δηµιουργήσετε δικαστικές
αίθουσες σε µία περιοχή η οποία χρειάζεται έναν χώρο πρασίνου.
Αυτό συνέβη, όµως, όχι µε σχέδιο της Κυβέρνησης, αλλά µε βου-
λευτική τροπολογία, η οποία είναι εµφανώς µη βουλευτική τροπο-
λογία. Είναι εµφανώς γραµµένη από το Υπουργείο Δικαιοσύνης.
Αυτό είναι άλλο ένα παράδειγµα κακής νοµοθέτησης. Έρχονται
βουλευτικές τροπολογίες, εκπρόθεσµες πολλές φορές, αποφεύ-
γοντας το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, ενώ εµφανώς είναι
γραµµένες από την Κυβέρνηση.

Από τότε, σύσσωµη η Αντιπολίτευση και πάρα πολλοί Βουλευ-
τές του ΣΥΡΙΖΑ λένε ότι αυτό ήταν λάθος. Κι έρχεται κάθε φορά
εδώ σε συνεδρίαση µία τροπολογία, την οποία εµείς στηρίζουµε,
όπως είπε και η Κοινοβουλευτική µας Εκπρόσωπος κ. Κεραµέως,
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για να λύσει το λάθος που δηµιουργήθηκε. Η Κυβέρνηση εξακο-
λουθεί να µην έχει θέση.

Κύριε Πρόεδρε, ξέρετε, µάλιστα, ποιο είναι το χειρότερο; Κάθε
φορά έρχεται ο αρµόδιος Υπουργός και λέει: «Συγγνώµη, δεν είναι
δική µου αρµοδιότητα, δεν ξέρω εγώ». Δηλαδή, στην κύρωση πρέ-
πει να φέρουµε τον Υπουργό Δικαιοσύνης. Πρέπει να έρθει ο
Υπουργός Δικαιοσύνης στην Αίθουσα, γιατί το ΠΑΣΟΚ έχει πει ότι
θα καταθέτει κάθε φορά αυτήν την τροπολογία. 

Αυτό που συµβαίνει, ότι δηλαδή κάθε φορά λένε: «Εµείς δεν εί-
µαστε αρµόδιοι» -κι ελπίζω να µην προλαβαίνω τη δική σας οµι-
λία- δεν είναι η λύση για ένα θέµα το οποίο απασχολεί τον µισό
πληθυσµό της Ελλάδας που ζει στην Αττική.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Μηταράκη.
Κύριε Χαρακόπουλε, θα µου επιτρέψετε να αφήσω να προηγη-

θεί ο κ. Λοβέρδος, ο οποίος έχει µια επείγουσα δουλειά, για να µι-
λήσει για την τροπολογία, όπως είπαµε και προηγουµένως.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Λοβέρδο, ορί-

στε, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Βλέπετε ότι έτσι όπως γίνεται η διαδικασία, κατά την ερµηνεία

εκ των ενόντων του Κανονισµού, γίνεται αναφορά και στις τροπο-
λογίες, αλλά και στο επί κύρωση νοµικό κείµενο. 

Γιατί, λοιπόν, καταθέτω αυτήν την τροπολογία; Κατ’ αρχάς, δεν
είµαι µόνο εγώ, αλλά όλα τα κόµµατα της Βουλής. Ήδη, στο προ-
ηγούµενο σχέδιο νόµου, το µεγάλο, που ψηφίσαµε το Σαββατο-
κύριακο, η Ένωση Κεντρώων, το Ποτάµι, εµείς, η Νέα Δηµοκρατία,
καταθέσαµε µία τροπολογία µέσα στην οποία λέµε –και ο κ. Μη-
ταράκης µε έχει βοηθήσει να τη συντάξουµε τελικά- ότι καταργεί-
ται εκείνο που ψηφίστηκε µία ωραία Παρασκευή νύχτα µε
πρόταση δεκαέξι Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ, εκ των οποίων µόνο µία
ήταν από την Αττική και οι άλλοι ήταν από τις υπόλοιπες περιφέ-
ρειες της χώρας και σύµφωνα µ’ αυτήν αυτός ο χώρος, µε την
ακύρωση χωρικά του Ρυθµιστικού Σχεδίου της Αθήνας, µπορεί να
διατεθεί για την ίδρυση δικαστηρίων που θα φιλοξενούν µεγάλες
δίκες, δίκες που συγκεντρώνουν µεγάλο αριθµό ανθρώπων.

Μετά, όταν έγινε συζήτηση και ανέβηκε πολιτικά το θέµα, ο αρ-
µόδιος Υπουργός Δικαιοσύνης είπε πως θα αλλάξει τον σχεδιασµό
του και πως σε συνεργασία µε τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας ανα-
ζητούν χώρο στο Ρουφ, όπου θα πάει ο κύριος Υπουργός και θα
κάνει επιθεώρηση για το αν του κάνει. 

Ο κ. Παρασκευόπουλος είπε: «Αν δεν βρω χώρο, θα επιµείνω».
Επιθεώρησε; Δεν ξέρουµε. Του κάνει ο χώρος; Δεν ξέρουµε.
Όπως έχει πει και ο κ. Καρράς, εκεί λειτουργεί στρατοδικείο. Γι’
αυτόν τον χώρο µιλάει; Κανείς µας δεν ξέρει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Δεν ξέρουµε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έχει γίνει παρέµβαση του Βουλευτή

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Κόκκαλη, που κατέθεσε τροπολογία,
και έτσι κινητοποιήθηκε το Υπουργείο Εθνικής Αµύνης. Εκείνη η
τροπολογία δεν είχε κατατεθεί. Δεν υπήρχε σχέδιο νόµου για να
κατατεθεί. Κι αυτό στον αέρα ήταν. 

Έκτοτε είπαµε ότι σε κάθε σχέδιο νόµου ή κύρωση, η Αντιπολί-
τευση ή κόµµατα αυτής –τώρα θα µπορούσαµε να είµαστε και όλοι
µαζί, απλώς δεν βρεθήκαµε, κύριε Πρόεδρε, αλλά θα το οργανώ-
σουµε- θα τους λέει ότι δεν τους πιστεύει.

Όπως την Κυριακή το βράδυ ψηφίστηκαν διατάξεις τις οποίες
κατήγγειλε για αντισυνταγµατικές ο κ. Καµµένος εχθές, έτσι και
επ’ αυτού, εφόσον δεν έχουµε παρέµβαση της Κυβέρνησης, θεω-
ρούµε ότι κάποια στιγµή πρέπει η Βουλή να το δεχθεί –ένας
Υπουργός να συνεννοηθεί µε τον κ. Καλογήρου, να του πει ο κ.
Καλογήρου ότι η Κυβέρνηση συµφωνεί- και να το τελειώνουµε. Ει-
δάλλως, κύριε Πρόεδρε, θα συζητάµε, θα συζητάµε, θα συζητάµε
χωρίς να τελειώνουµε. 

Λέει ένας πολίτης: «Καλά, αφού είπε ο Υπουργός Δικαιοσύνης
ότι θα βρει άλλο χώρο, γιατί δεν πείθεστε;». Επαναλαµβάνω: 

Πρώτον, ο Υπουργός Δικαιοσύνης είπε ότι αναζητά κατάλληλο
χώρο, και εάν δεν το κάνει, θα επιµείνει. 

Δεύτερον, έχει πει ότι είναι παράδοξο να διαµαρτυρόµαστε
εµείς οι Έλληνες µόνο, επειδή στο κέντρο της πόλης µας ή κάπου

στην πόλη µας θα γίνουν δικαστήρια, όταν οι άλλες χώρες θεω-
ρούν κόσµηµα τα δικαστήρια στις πρωτεύουσές τους. Και εµείς
το θεωρούµε. Δεν είναι το Συµβούλιο της Επικρατείας στο κέντρο;
Δεν είναι ο Άρειος Πάγος στο κέντρο; Δεν κατάλαβα! Δεν είναι το
Ελεγκτικό Συνέδριο στο κέντρο; Δεν είναι το Εφετείο στο κέντρο;
Βεβαίως. Αλλά την παραλία την έχουµε σκεφτεί αλλιώς. Είτε υπάρ-
χουν καθυστερήσεις είτε δεν υπάρχουν καθυστερήσεις, τις χρή-
σεις τις έχουµε δει αλλιώς. Και έχουµε πει ότι είναι όνειρο πέντε
εκατοµµυρίων ανθρώπων να κοιτάνε προς τη θάλασσα και όχι να
κοιτάνε προς τα µέσα, προς τα βουνά.

Τρίτον, κύριε Πρόεδρε, η αλλαγή αυτής της χρήσης είναι αλ-
λαγή του ρυθµιστικού. Αν δεν υπάρξει τροπολογία που να καταρ-
γεί εκείνη την τροπολογία αφ’ ης ίσχυσε, δεν µπορώ να ξέρω,
προϊόντος και του χρόνου, ποιοι µε δικανικά επιχειρήµατα θα εκ-
µεταλλευτούν την αλλαγή του ρυθµιστικού της Αθήνας επιπλέον
του ενός µηνός ήδη. 

Άρα υπάρχει ανάγκη άµεσης παρέµβασης -δεν έχουµε άνεση
χρόνου- διότι, όταν είναι εν ισχύι µια διάταξη η οποία τροποποιεί
το ρυθµιστικό των Αθηνών, κανείς δεν µπορεί να γνωρίζει έννοµες
συνέπειες που δηµιουργούνται και τις οποίες ένα δικαστήριο µπο-
ρεί να αναγνωρίσει. 

Παρακαλώ, λοιπόν, την Κυβέρνηση -ξέρω ότι σήµερα δεν είναι
οι αρµόδιοι Υπουργοί εδώ- τώρα να δώσει µια εντολή ο κ. Καλο-
γήρου ότι το θέµα το έχει συµφωνήσει η Κυβέρνηση, να γίνει
δεκτή αυτή η τροπολογία, που καθολικά υποστηρίζεται, να τελει-
ώνουµε. Δεν µπορεί αυτό το θέµα να παρατείνεται για ακόµα µε-
γαλύτερο χρονικό διάστηµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Λοβέρδο.
Κύριε Χαρακόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ένα λακωνικό σχόλιο θα ήθελα

να κάνω, κύριε Πρόεδρε, για την τροπολογία.
Στην πατρίδα µου, τη Θεσσαλία, κύριε Πρόεδρε, γι’ αυτούς που

αντιµετωπίζουν µε µακαριότητα και οχαδερφισµό τα πράγµατα,
λέµε την έκφραση «τα ζώα µου αργά»!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Προσέξτε τα λόγια σας!

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι η πέµπτη
φορά που έρχεστε στη Βουλή ζητώντας παράταση στο υφιστά-
µενο νοµοθετικό πλαίσιο για τις συµβάσεις και τις προµήθειες του
δηµοσίου. Πόσες ακόµα φορές θα χρειαστεί να έρθετε; Δεσµεύε-
στε ότι είναι η τελευταία φορά για την οποία έρχεστε να ζητήσετε
παράταση του νοµοθετικού πλαισίου; Είστε σχεδόν ενάµιση χρόνο
στη διακυβέρνηση της χώρας. Πόσο χρόνο χρειάζεστε για να δια-
µορφώσετε το νέο θεσµικό πλαίσιο, που υποστηρίζετε ότι χρει-
άζεται η χώρα;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Τον Γενάρη του 2015, γιατί δεν το είχατε ολοκλη-
ρώσει.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω, επίσης,
να καυτηριάσω τον τρόπο µε τον οποίο νοµοθετεί η Κυβέρνηση,
µε εκπρόθεσµη τροπολογία της τελευταίας στιγµής από πλευράς
του Υπουργού Ανάπτυξης, άσχετη µε το νοµοσχέδιο που συζη-
τούµε για την κύρωση της συµφωνίας, η οποία και αυτή έρχεται
µε καθυστέρηση διετίας. Η κυβέρνηση Σαµαρά διαπραγµατεύτηκε
τη συµφωνία και συµφώνησε µε την Κίνα την ίδρυση των δύο πο-
λιτιστικών κέντρων, ένα στην Αθήνα και ένα στο Πεκίνο αντίστοιχα.
Από τις 19 Ιουνίου του 2014, σήµερα επικυρώνεται στην Εθνική
Αντιπροσωπεία.

Ο τρόπος που νοµοθετεί η Κυβέρνηση, µε τροπολογίες εκπρό-
θεσµες, της τελευταίας στιγµής, σε άσχετα νοµοσχέδια και εσχά-
τως µε αυτό το καινούργιο «τρυπάκι» που βρήκατε, το άρθρο 108
-τη διαδικασία αυτή των κυρώσεων, που δεν δίνει τη δυνατότητα
διευρυµένης συζήτησης, κατά παρέκκλιση γίνεται και σήµερα, και
είναι προς τιµήν του Προεδρείου που το δέχεται- νοµίζω ότι δεν
τιµά συνολικά τον τρόπο που η εκτελεστική εξουσία αντιλαµβάνε-
ται το πώς νοµοθετούµε στη χώρα.

Θυµίζω, κύριε Πρόεδρε, ότι στο παρελθόν η νυν Κυβέρνηση ως
αντιπολίτευση διαρρήγνυε τα ιµάτιά της, κάθε φορά που η προ-
ηγούµενη κυβέρνηση έφερνε κάποιο νοµοσχέδιο µε διαδικασίες
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επείγουσες, µε διαδικασία κατεπείγοντος. Και τώρα έχει γίνει κα-
νόνας να νοµοθετούµε µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, µε
διαδικασίες κατεπείγοντος, µε «βροχή» τροπολογιών. Πρέπει να
µπει ένα τέλος σ’ αυτό. Και νοµίζω ότι αυτό είναι ευθύνη και του
Προεδρείου. 

Επίσης, δεν µπορεί όλη την εβδοµάδα, τις καθηµερινές, η Ολο-
µέλεια ουσιαστικά να υπολειτουργεί, να µην υπάρχει νοµοθετικό
έργο και Σαββατοκύριακο –που οι Βουλευτές της περιφέρειας
έχουµε τη δυνατότητα να µεταβαίνουµε στην περιφέρειά µας και
να αφουγκραζόµαστε τα προβλήµατα της καθηµερινότητας των
πολιτών– η Βουλή να νοµοθετεί µε διαδικασίες εξπρές, µε διαδι-
κασίες fast track. Νοµίζω ότι πρέπει να µπει ένα τέλος σ’ αυτή τη
διαδικασία. 

Σας ευχαριστώ. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Χαρακόπουλο. 
Πριν δώσω τον λόγο στην κ. Βάκη, ο Υπουργός κ. Σταθάκης

θέλει να πει κάτι. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Θέλω να υπενθυµίσω στον κ. Χαρακόπουλο ότι
η δέσµευση για τον νόµο για τις δηµόσιες συµβάσεις είχε ως κα-
ταληκτική ηµεροµηνία τον Γενάρη του 2015. Μιλάµε για µνηµο-
νιακή υποχρέωση της δικής σας κυβέρνησης. 

Όταν πήγαµε, λοιπόν… 
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς τα πάτε καλύτερα µε τα

µνηµόνια, κύριε Υπουργέ!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Συγγνώµη, µισό λεπτό!
Εσείς είχατε, λοιπόν, αυτή την υποχρέωση. Σας καλώ, λοιπόν,

αφού για δυόµισι χρόνια είχατε αυτή την υποχρέωση, να µου πείτε
τι είχατε κάνει δυόµισι χρόνια. Διότι εµείς, όταν παραλάβαµε το
Υπουργείο, δεν βρήκαµε κανέναν νόµο για τις δηµόσιες συµβά-
σεις. 

Σας υπενθυµίζω, λοιπόν, ότι αυτή η συµφωνία ανανεώθηκε τον
Αύγουστο. Εµείς πήραµε τη δέσµευση για ένα πολύ µεγάλο νοµο-
σχέδιο –το νοµοσχέδιο έχει πεντακόσια άρθρα- και για µια διαδι-
κασία συζήτησης και διαβούλευσης και συµµετοχής της Κοµισιόν
και της Ανεξάρτητης Αρχής και δεκάδων φορέων, η οποία είχε ως
καταληκτική ηµεροµηνία τον Γενάρη του 2016.

Εκεί είναι η διαδικασία. Δεν µπορεί να µας εγκαλείτε εσείς ότι
από τον Αύγουστο µέχρι τον Ιανουάριο βάλαµε µπρος µια διαδι-
κασία και την ολοκληρώσαµε. Βέβαια, έχει αρκετά προβλήµατα
ακόµα και προκάλεσε δυο, τρεις µήνες καθυστέρηση, γιατί αφορά
πάρα πολλά Υπουργεία. Συγκεκριµένα, αφορά τρία µεγάλα
Υπουργεία, το Υπουργείο Υγείας, το Υποδοµών και το δικό µας
Υπουργείο. Είναι ένα τεράστιο νοµοσχέδιο. Επαναλαµβάνω, για
πολλοστή φορά, ότι έχει πεντακόσια άρθρα. Στη συνέχεια υπήρξε
µια δεύτερη φάση, προκειµένου να λυθούν τα προβλήµατα. 

Όµως, το να µας εγκαλεί η Νέα Δηµοκρατία, η οποία επί δυόµισι
χρόνια είχε δέσµευση γι’ αυτό και µας έδωσε ένα λευκό χαρτί, ξε-
περνά κατά πολύ και όλες τις εκφράσεις που χρησιµοποιήσατε οι
Θεσσαλοί. 

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Από την απολογία του Υπουρ-
γού, κύριε Πρόεδρε, γίνεται εµφανές ότι σε έναν µήνα θα είναι
στην ίδια θέση, ζητώντας και πάλι παράταση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλά, κύριε Χαρακό-
πουλε. Αυτό είναι σχόλιο. 

Τον λόγο έχει η κ. Βάκη. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να πω δυο πράγµατα, όσον αφορά την τροπολογία

του κυρίου Λοβέρδου. Και βεβαίως ξεκινώντας από τη φράση του
συναδέλφου κ. Χαρακόπουλου, επιτρέψτε µου να την οικειοποι-
ηθώ και να πω «τα ζώα µου αργά». Θα µπορούσα, λοιπόν, και εγώ
να πω την ίδια φράση «τα ζώα µου αργά» και γι’ αυτό το πραγµα-
τικά θεάρεστο και εξαιρετικό έργο του πάρκου στο Φάληρο, που
µε την κακή τροπολογία των δεκαέξι Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ πα-
ραχωρείται τώρα για να γίνει το δικαστικό µέγαρο. 

Από το 2000, κύριοι συνάδελφοι, άρχισαν οι επιχωµατώσεις και
από το 2004 µετατράπηκε σε σκουπιδότοπο. Μπορώ να ρωτήσω

γιατί τόσα χρόνια δεν έγινε αυτό το εξαιρετικό έργο; Να σας θυ-
µίσω ότι η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ ανέλαβε τον Γενάρη του 2015. 

Εν πάση περιπτώσει, όµως, επειδή όντως αυτή η τροπολογία
ήταν κακή και θέλοντας να καθησυχάσω και τον κ. Λοβέρδο, θα
ήθελα να πω ότι δεν θα ισχύσει. Αναµένεται να έρθει η ρύθµιση
και θα έρθει σύντοµα. Και ο λόγος για τον οποίο δεν έχει έρθει
είναι γιατί όντως εκκρεµούν κάποιες τεχνικές λεπτοµέρειες για να
διευθετηθεί και να εντοπιστεί ένας τόπος για τα δικαστήρια. Είµαι
σίγουρη ότι ο Υπουργός θα τον βρει και δεν πρόκειται να παρα-
χωρηθούν τα κτήρια του Φαλήρου και η περιοχή του Φαλήρου για
χρήση των δικαστηρίων. Έχει ανακληθεί και δεν θα ισχύσει. Ανα-
µένεται η ρύθµιση. 

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να την ψηφίσουµε τότε την τρο-
πολογία. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Είναι περιττή. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Είναι περιττή. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Να την ψηφίσουµε τότε την τρο-

πολογία! Δεν είναι πρόβληµα!
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Να την ψηφίσουµε τότε την τροπολογία για

να λυθεί το θέµα! 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Μια δήλωση δεν µπορεί να

κάνει η Κυβέρνηση; 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Έρχεται! Θα την κάνει η Κυβέρνηση! Να σας

πω! Ας µην δηµιουργούµε τώρα εύκολες εντυπώσεις!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Μείνετε στην ουσία! 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Να µείνουµε στην ουσία, κύριοι συνάδελφοι!

Και τελειώνω µε το εξής. Ο κ. Σταθάκης…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριοι συνάδελφοι,

να τελειώσει η κ. Βάκη και θα απαντήσει αρµοδίως ο κύριος
Υπουργός, ο οποίος θα µας πει την άποψή του επ’ αυτού. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Όσον αφορά την υπουργική τροπολογία,
προφανώς και την υποστηρίζουµε. Μας έχει καλύψει ο κύριος
Υπουργός. Δεν είναι δυνατόν να δηµιουργείται νοµικό κενό. Θέ-
λουµε να υπάρχει νοµικό κενό σε θεσµικό πλαίσιο για δηµόσιες
συµβάσεις; Προφανώς και όχι. Γι’ αυτό και γίνεται αυτή η παρά-
ταση στην αναστολή ισχύος του ν.4281. 

Και αναµένεται το νέο θεσµικό πλαίσιο για τις δηµόσιες συµβά-
σεις και ειδικά σήµερα που έχει κλείσει η αξιολόγηση και θα πρέ-
πει η Κυβέρνηση ό,τι έχει πει περί ανάπτυξης, να µεταφραστεί σε
έργα, σε θέσεις εργασίας, αλλά ένα νέο θεσµικό πλαίσιο µε αρχές
δηµοσιότητας, διαφάνειας, χρηστού ελέγχου και διαχείρισης δη-
µοσίων έργων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την κ.

Βάκη.
Τον λόγο έχει ζητήσει ο κ. Ψαριανός.
Ορίστε, κύριε Ψαριανέ, έχετε τον λόγο.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα προσεκτικά τον Υπουργό. Επί της ουσίας, για την τρο-

πολογία που συζητάµε - όπως είπε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος ο κ. Δανέλλης - δεν θα πάρουµε τον λόγο. Δεν θα συζητή-
σουµε επί της ουσίας καθόλου για την τροπολογία αυτή. Πρέπει
να γίνει. Πρέπει να προχωρήσει. Έπρεπε να είχε γίνει εδώ και ενά-
µιση χρόνο. Βεβαίως, και οι προηγούµενες κυβερνήσεις δεν έκα-
ναν στον χρόνο τους αυτά που έπρεπε να κάνουν και έτσι αυτή η
Κυβέρνηση πρέπει να κάνει πολύ χειρότερα από όσα έπρεπε να
έχουν γίνει από όλες τις προηγούµενες κυβερνήσεις, όλα σε πα-
κέτο. 

Αυτό το είδαµε προχθές, µε το νοµοσχέδιο για τα νέα δηµοσιο-
νοµικά µέτρα, και µάλιστα το είδαµε µε τη διαδικασία του κατεπεί-
γοντος, που από την περασµένη Κυριακή, το βάλαµε
Σαββατοκύριακο και όχι Δευτέρα-Τρίτη ή Τρίτη-Τετάρτη ή Τε-
τάρτη-Πέµπτη. Ήταν τόσο πολύ κατεπείγουσα η διαδικασία που
το βάλαµε το επόµενο Σαββατοκύριακο από την περασµένη Κυ-
ριακή, µάλλον, προφανώς, επειδή δεν υπάρχει πολύς κόσµος στην
Αθήνα, επειδή τα µαγαζιά είναι κλειστά. Είναι πολύ συνηθισµένη
η διαδικασία να συζητάµε όλα τα καίρια θέµατα που αφορούν τη
χώρα –και όχι µόνο για φέτος ή για του χρόνου αλλά ίσως και για
τα επόµενα εκατό χρόνια- Σαββατοκύριακα µε τη διαδικασία του
κατεπείγοντος, ενώ όλη η βδοµάδα περνάει µε το να συζητούµε
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διάφορα άλλα πράγµατα ή τίποτα. 
Ενώ για τη συγκεκριµένη τροπολογία έχουν προηγηθεί νοµο-

σχέδια, προτάσεις και διαδικασίες συζητήσεων εδώ της αρµοδιό-
τητας του Υπουργού, τώρα εκπρόθεσµα µπαίνει αυτή η
τροπολογία –λέει εδώ πάνω «εκπρόθεσµος»- και θα ψηφιστεί µε
τη διαδικασία του κατεπείγοντος σε ένα νοµοσχέδιο, το οποίο
αφορά µία κύρωση της συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για τα δηµόσια
έργα. 

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, µέσω Κίνας θα το ψηφίσουµε.
Ενώ έχουν προηγηθεί κοινοβουλευτικές διαδικασίες ενάµιση
χρόνο πάνω σε θέµατα που αφορούν τη χώρα µας και τη διαδικα-
σία της νοµοθεσίας, του νοµικού πλαισίου για τα δηµόσια έργα,
θα το συζητήσουµε µέσω Πεκίνου, µέσω των πολιτιστικών ιδρυ-
µάτων Αθήνας και Πεκίνου. Λοιπόν, αυτές τις καταγέλαστες δια-
δικασίες τις κατήγγειλε µε τρόπο λάβρο η σηµερινή Κυβέρνηση
όταν το έκαναν οι προηγούµενοι, αλλά τώρα η σηµερινή Κυβέρ-
νηση έχει πάγια τακτική να κάνει αυτά τα κόλπα. 

Ο κύριος Υπουργός, πολύ σωστά τα είπε όλα αυτά. Αυτή η Κυ-
βέρνηση των «ΣΥΡΙΖΑΝΕΛ» είχε µπροστά της δεκαοκτώ µήνες να
το τακτοποιήσει αυτό το θέµα. Έπρεπε να περιµένουµε τη σύµ-
βαση, την κύρωση της συµφωνίας µε την Κίνα, για να συζητή-
σουµε για το νοµικό πλαίσιο και για το θεσµικό πλαίσιο για τα
δηµόσια έργα; 

Αυτή η διαδικασία είναι απαράδεκτη, καταγέλαστη και όπως θα
έλεγε και ο Παναγιώτης Λαφαζάνης «πραξικοπηµατική» και θα
χτυπούσε και το χέρι στα έδρανα. Αυτές οι διαδικασίες δεν µπορεί
να συνεχίζονται και εάν συνεχίζονται, είναι µόνο για διάφορα κό-
µικς όχι για το ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Γι’ αυτόν τον λόγο, εµείς θα ψηφίσουµε «παρών», παρ’ όλο που
επί της ουσίας, εάν το συζητούσαµε, θα δεχόµασταν την ανα-
γκαιότητα να γίνει αυτό το πράγµα, το οποίο περιγράφει πολύ
ορθά ο Υπουργός «εκπρόθεσµα», σε ένα νοµοσχέδιο κύρωσης για
την Κίνα. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Ψαριανό.
Από όσο είµαι σε θέση να ξέρω, δεν υπάρχει άλλος συνάδελφος

που να θέλει να µιλήσει. 
Εποµένως, εάν θέλει να πει κάτι, έχει τον λόγο ο κ. Σταθάκης

για δυο λεπτά και µετά ο αρµόδιος Υπουργός Πολιτισµού και
Αθλητισµού, κ. Μπαλτάς. 

Ορίστε, κύριε Σταθάκη, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Τέθηκαν νοµίζω τρία ζητήµατα που θέλω να
απαντήσω.

Το πρώτο θέµα για την καθυστέρηση, επαναλαµβάνω είναι ένα
πολύ µεγάλο και σύνθετο νοµοσχέδιο. 

Το δεύτερο σηµείο είναι ότι η επιτροπή, η οποία το προετοιµά-
ζει,  περιλαµβάνει την ανεξάρτητη αρχή, πάρα πολλούς εκπροσώ-
πους Υπουργείων. 

Έχει άµεση εµπλοκή και η Κοµισιόν αναφορικά µε τα συστή-
µατα προµηθειών που υπάρχουν σε διάφορες ευρωπαϊκές χώρες
και αναζητούµε τις καλύτερες ευρωπαϊκές πρακτικές. Άρα ήταν
µια επιτροπή πολύµηνης εργασίας. Κράτησε πολλούς µήνες η δια-
δικασία προετοιµασίας του νοµοσχεδίου. 

Σχετικά µε το δεύτερο σηµείο, την επίκληση της ανεξάρτητης
αρχής, της παρέµβασης του κ. Ράικου και της παραίτησης του κ.
Ράικου, να σας υπενθυµίσω ότι σε αυτή τη διατύπωση, που έγινε
µε δελτίο Τύπου από την ανεξάρτητη αρχή, απάντησε το Υπουρ-
γείο ευθέως. Περιµένει να δει τα στοιχεία αυτά. Δεν έχουµε τέτοια
στοιχεία εµείς, ότι υπάρχουν παρεκκλίσεις και ότι δεν ενηµερώνε-
ται η επιτροπή. Δεν υπάρχουν τέτοια στατιστικά δεδοµένα. Ζητή-
σαµε να τα δηµοσιοποιήσει. 

Συνεπώς έγινε µια ήπια πολιτική διαµάχη εκείνες τις µέρες,
ακριβώς διότι θεωρήσαµε -και το Υπουργείο ευθέως έβγαλε ανα-
κοίνωση- ότι ήταν µια παρέµβαση χωρίς περιεχόµενο εκείνη τη
στιγµή µε τον τρόπο που η επιτροπή επέλεξε να διατυπώσει αυτές

τις σκέψεις.
Ο κ. Ράικος παραιτήθηκε γιατί πήρε διεθνή θέση δικαστικού, το

οποίο είναι πάρα πολύ καλό και για τη χώρα. Είναι µια πολύ ση-
µαντική θέση σε ένα διεθνές δικαστήριο. Συνεπώς δεν έχει καµµία
σχέση µε το προηγούµενο, το οποίο αναφέρατε και υπονοούσε
ότι υπάρχει µια συσχέτιση περί απογοήτευσης ή περί µη οµαλής
λειτουργίας της επιτροπής. Είναι δύο συµβάντα που δεν συσχετί-
ζονται µεταξύ τους.

Σχετικά µε το τελευταίο σηµείο για την επιτροπή, νοµίζω πως οι
όποιες παρεκκλίσεις έγιναν -και έγιναν- αφορούσαν κατεπείγοντα
θέµατα, όπως το προσφυγικό. Αυτά φυσικά, ως Κυβέρνηση, τα
υπερασπιζόµαστε, διότι δεν πρόκειται για παρεκκλίσεις, που δεν
έχουν έναν κατεπείγοντα χαρακτήρα λόγω έκτακτων των συνθη-
κών.

Όλο το άλλο σύστηµα δουλεύει µε το ισχύον θεσµικό πλαίσιο.
Δεν γίνεται καµµία παρέκκλιση ούτε µε την αναστολή. Υπάρχει ο
νόµος και λειτουργεί ο προηγούµενος νόµος έως ότου αντικατα-
σταθεί µε τον καινούργιο νόµο. Οι διαδικασίες είναι οι προβλεπό-
µενες και ελέγχονται από την ανεξάρτητη αρχή.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Κύριε Υπουργέ, πότε θα έχετε νέο πλαίσιο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητισµού κ. Μπαλ-

τάς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον

λόγο τώρα; Θα ήθελα να πω µια κουβέντα για την τροπολογία 455.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Παρακαλώ, κύριε Λα-

ζαρίδη. Έχετε τον λόγο τώρα, γιατί µετά θα κλείσει ο κύριος
Υπουργός.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Θα ήθελα να πω για την τροπολογία
455 ότι περιµένουµε να φέρει διάταξη ο Πρόεδρός µας, µε την
οποία θα λύσει αυτό το ζήτηµα των αναγκών για δικαστικές αίθου-
σες κ.λπ.. Και, πάντως, δεν θα είναι σίγουρα εκεί στην παραλιακή
ζώνη.

Οπότε, δεν νοµίζω να υφίσταται θέµα για το αν θα στηρίξουµε
εµείς αυτή την τροπολογία, γιατί περιµένουµε τη διάταξη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σε σχέση µε την τροπολογία του κ. Λοβέρδου, θα ήθελα να πω

τα εξής. Κατ’ αρχάς µου κάνει εντύπωση η τροπολογία του κ. Λο-
βέρδου, που έρχεται σήµερα µετά από όλη αυτή τη συζήτηση για
το πώς προστίθενται άσχετες τροπολογίες σε νοµοσχέδια και κυ-
ρώσεις, όπως αυτή. Θα έπρεπε, για να είναι συνεπής µε αυτά που
λέει, κάπου αλλού να φέρει αυτή την τροπολογία και δη όταν έχει
περιεχόµενο που δεν αφορά το Υπουργείο Πολιτισµού.

Ήδη το σκεπτικό της τροπολογίας αναφέρεται στο Υπουργείο
Δικαιοσύνης, στο Υπουργείο Παιδείας. Πώς είναι δυνατόν -εκτός
εάν θέλει να διασπάσει την Κυβέρνηση µέσω αυτής της τροπολο-
γίας- να φέρει αυτή την τροπολογία σήµερα, ελπίζοντας ότι τυπικά
θα γίνει δεκτή;

Ως προς το περιεχόµενο της τροπολογίας, µίλησε η κ. Βάκη.
Δεν έχουµε εκεί αντίρρηση επί του περιεχοµένου, όπως πολύ
σωστά το είπε.

Από εκεί και πέρα, να προσθέσω απλώς µία νοµοτεχνική βελ-
τίωση στο σχέδιο νόµου σε ό,τι αφορά τον τίτλο. Να προστεθεί η
φράση «και άλλες διατάξεις», ώστε να περιληφθεί η τροπολογία
του κ. Σταθάκη, η οποία είναι απολύτως και στενά διαδικαστική.
Δεν αφορά περιεχόµενα Υπουργείων ή µη Υπουργείων. Αφορά µια
διαδικασία για να µπορέσει να προχωράει κανονικά η διαδικασία
των συµβάσεων.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητισµού κ.

Αριστείδης Μπαλτάς καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η Διαρ-
κής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων κατα-
θέτει τις εκθέσεις στα σχέδια νόµου του Υπουργείου
Εξωτερικών:

Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου
Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Εξωτερικών της Δηµοκρατίας του Αζερµπαϊτζάν σε θέµατα Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου
Εξωτερικών της Γεωργίας και του Υπουργείου Εξωτερικών της
Ελλάδας για την προσέγγιση της Γεωργίας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου
Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Εξωτερικών και Ευρωπαϊκής Ολοκλήρωσης της Δηµοκρατίας της
Μολδαβίας για την προσέγγιση της Μολδαβίας µε την Ευρω-
παϊκή Ένωση.

Επίσης, έχουν έρθει στο Προεδρείο κάποιες αιτήσεις για
άδειες απουσίας. Η Βουλευτής κ. Όλγα Κεφαλογιάννη θα απου-
σιάσει εκτός Ελλάδος στις 28 µε 31 Μαΐου. Ζητά από το Σώµα
να παρασχεθεί η απαραίτητη άδεια. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Επίσης, ο Βουλευτής κ. Γεράσιµος Μπαλαούρας ζητεί άδεια

ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό από 26 έως 29 Μαΐου. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Στο σηµείο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται

περαιωµένη η συζήτηση…
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί της τροπολογίας δεν

θα ψηφίσουµε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τώρα µπαίνουµε

στη διαδικασία ψηφοφορίας, προφανώς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και των τροπολογιών και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού και
Αθλητισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δη-
µοκρατίας της Κίνας για την αµοιβαία ίδρυση Πολιτιστικών Κέν-
τρων και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού και Αθλητισµού: «Κύρωση
της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για
την Αµοιβαία Ίδρυση Πολιτιστικών Κέντρων και άλλες διατάξεις»,
έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση των άρθρων και των τροπολογιών. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

πρώτο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 454 και ειδικό 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Παρών.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Παρών.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 454 και ειδικό 9 έγινε δεκτή κατά πλει-

οψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.
Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού και

Αθλητισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δη-
µοκρατίας της Κίνας για την Αµοιβαία Ίδρυση Πολιτιστικών Κέν-
τρων και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των
άρθρων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να ψη-
φίσουµε το σχέδιο νόµου στο σύνολό του;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω
τον λόγο; Για τα Πρακτικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Για τα Πρακτικά;
Τώρα είµαστε στην ψήφιση στο σύνολο του νοµοσχεδίου.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να πω για
τα Πρακτικά, ότι βάσει του Κανονισµού της Βουλής, άρθρο 104
παράγραφος 4 -και το έχω επισηµάνει πολλές φορές στην Ολο-
µέλεια- η ψήφιση στο σύνολο, σε περίπτωση που προστίθεται
ίδιον άρθρο -και µε την υπουργική τροπολογία προστίθεται ίδιον
άρθρο- πρέπει να αναβληθεί για είκοσι τέσσερις ώρες. Κάθε
φορά γίνεται αυτή η παράβαση του Κανονισµού. 

Στην προηγούµενη συνεδρίαση µου ειπώθηκε: «Ένα άρθρο
είναι, δεν µπορεί να γίνει λάθος». Μας µοιράστηκε το σώµα και
είχε γίνει λάθος. Και είχαν λάθος ηµεροµηνία στο σώµα, γιατί βέ-
βαια στα πέντε λεπτάκια που έχουν οι υπάλληλοι της Βουλής,
µετά την ψήφιση της τροπολογίας, να πάνε να τρέξουν, να προ-
λάβουν να φτιάξουν το σώµα και να το φέρουν γρήγορα, γίνονται
λάθη. 

Υπάρχει κάποιος λόγος που παραβιάζεται ο Κανονισµός σε
κάθε συνεδρίαση σε αυτήν την περίοδο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κοιτάξτε, είναι µια
πρακτική που υιοθετούµε…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Στην προηγούµενη περίοδο,
στην ΙΕ’ περίοδο, δεν υπήρχε αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καταλαβαίνω.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Έχω εισηγηθεί πολλά νοµοσχέ-

δια, ως αρµόδιος Υπουργός και ερχόµουν δυο µέρες µετά, για
την ψήφιση στο σύνολο. Πρώτη φορά τα βλέπω εγώ αυτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κι εγώ έχω δει να
ισχύει αυτή η πρακτική. Μπορεί να γίνεται, επειδή εδώ είναι ένα
µικρό νοµοσχέδιο. Θα το διαβιβάσω αυτό, επειδή έχουµε και
θέµα προθεσµιών, να ψηφιστεί για να µπορέσει να ισχύσει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Ας έλθει ως κατεπείγον.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εντάξει, αυτό το κα-

ταδικάζουµε όλοι.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε, λοιπόν, στο σηµείο

αυτό να ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο και στο σύνολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ερωτάται το Σώµα:

Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύνολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το νοµοσχέδιο

έγινε δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού και Αθλη-

τισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµο-
κρατίας της Κίνας για την Αµοιβαία Ίδρυση Πολιτιστικών Κέν-
τρων και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει
ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρα-
τίας της Κίνας για την Αµοιβαία Ίδρυση Πολιτιστικών Κέντρων
και άλλες διατάξεις
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Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που προβλέπει το άρθρο 28 παρ.
1 του Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρα-

τίας της Κίνας για την Αµοιβαία Ίδρυση Πολιτιστικών Κέντρων,
που υπογράφηκε στην Αθήνα, στις 19 Ιουνίου 2014, το κείµενο
της οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική έχει ως
εξής: 

10492 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10494 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10496 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10498 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΒ’ - 25 ΜΑΪΟΥ 2016 10499



10500 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10502 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10504 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10506 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η παρ. 1 του άρθρου 201 του ν. 4281/2014 (Α’ 160), όπως τρο-
ποποιήθηκε µε το άρθρο τρίτο του ν. 4380/2016 (Α’ 66), τροπο-
ποιείται ως ακολούθως:

«1. Η ισχύς των διατάξεων του παρόντος Μέρους Β’ αρχίζει
από την 1η Ιουλίου 2016, εκτός αν ορίζεται άλλως στις επιµέρους
διατάξεις αυτού.»

Άρθρο τρίτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου XVI
αυτής.

Αθήνα,....................................................2016

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 11.37’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο,
ηµέρα Πέµπτη 26 Μαΐου 2016 και ώρα 9.30’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαί-
ρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.
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1. ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ,
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

ΚΑΙ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ

3. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

5. ΕΡΓΑΣΙΑΣ, 
ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ

ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ

2. ΠΑΙΔΕΙΑΣ, 
ΕΡΕΥΝΑΣ ΚΑΙ

ΘΡΗΣΚΕΥΜΑΤΩΝ

4. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ,
ΔΙΑΦΑΝΕΙΑΣ

ΚΑΙ ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ

6. ΥΓΕΙΑΣ

11. Ο ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

7. ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ 
ΚΑΙ ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΥ

9. Η ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΡΙΑ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ 
ΕΡΓΑΣΙΑΣ, 

ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ 
ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ

ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ

8. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

10. Ο ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΠΑΙΔΕΙΑΣ, 

ΕΡΕΥΝΑΣ ΚΑΙ 
ΘΡΗΣΚΕΥΜΑΤΩΝ

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


